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Kommunestyre politiker 
mener saksgangen var 
uryddig da Vaksdal 
kommune snudde i en 
betent sak like før det ble 
kjent at Trond Mohn ga 
penger til ny fotballbane 
i kommunen.
FRODE BUANES
frode.buanes@bt.no
EINAR AARRE

Trass i at både faginstanser og 
kommunestyret på Vaksdal 
hadde gått imot en kraftutbyg
ging av Bogevassdraget, valgte 
formannskapet i kommunen 17. 
august å anbefale en utbygging.

Forretningsmennene Trond 
Mohn og Anders Vaksdal eier 
45 prosent hver av utbyggersel
skapet Boge Kraft AS. Mohn er 
kjent som en stor velgjører. 

27. august hadde Vaksdalspos
ten et førstesideoppslag om at 
Mohn vil hjelpe til med å finan
siere en ny kunstgressbane på 
Stanghelle i Vaksdal kommune.

– Reagerer på sammenfall
Kommunestyrepolitiker Kjartan 
Haugsnes i Vaksdal SV forteller at 
mange Vaksdalbeboere er sinte 
etter at formannskapet snudde i 
kraftutbyggingssaken.

– Dette er deres nærmeste tur
område, og vil være en inngripen 
i høyfjellet vårt, sier Haugsnes.

Mohns rolle har også vært et 
tema.

– Her gir Vaksdal kommune 
en positiv innstilling, og så åpner 
Trond Mohn lommeboken. Det 
er kjempebra for kommunen at 
Trond Mohn gir penger, men 
mange har reagert på dette sam
menfallet i tid, sier Haugsnes.

Han vil ikke si noe mer enn at 
han «registrerer sammenfallet». 
I Vaksdalsposten har det vært 
en rekke leserbrev og artikler om 
saken.

Bråk da nei ble 
til ja i kraftsak

BLE OVERKJØRT: – Dette er dårlig politisk håndverk, sier kommunestyrepolitiker Kjartan Haugsnes (SV) fra 
Vaksdal. Her viser han frem sitt Audun Lysbakken-slips under et ekstraordinært SV-landsmøte i 2012.  
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FAKTA

Boge 3-utbyggingen

n Selskapet Boge Kraft AS 
vil gjennom prosjektet Boge 
3 bygge en ny kraftstasjon 
ved østenden av Bogevatnet 
i Vaksdal.
n Fylkesmannen i Hordaland 
har i en høringsuttalelse til 
NVE frarådet Boge 3, med 
henvisning til den sårbare 
høyfjellsnaturen i området.
n Et enstemmig kommune-
styre i Vaksdal frarådet i 
mai en utbygging. Da det i 
forbindelse med et kom-
munestyremøte i juni kom et 
brev fra utbygger med end-
ringer, ble saken delegert til 
formannskapet.
n Formannskapet ga da 
en positiv innstilling til 
prosjekt et, uten at saken ble 
sendt tilbake til ytterligere 
politisk behandling i kom-
munestyret. NVE er den som 
kan gi endelig konsesjon.

 Trond Mohn: – Har aldri noen baktanker
– Beskyldningene er 
direkte ondsinnet, sier 
Trond Mohn.
Han mener ideen om kobling 
mellom gave til kunstgress
banen og søknaden fra Boge 
Kraft AS er malplassert.

– Før gaven til Stanghelle 
IL, har jeg gitt 12,5 millioner til 
idrettshall i Vaksdal og én mil
lion kroner til fiskeforeningen. 
Jeg gir hele tiden, men har aldri 
noen baktanker, sier Mohn.

Han viser til at behandling 
av kraftutbyggingssaker er gan
ske omstendelig, og at det ikke 
er uvanlig at utbygger får gjen

nomslag ved 2. eller 3.gangs 
forsøk. Det er NVE som gir ende
lig konsesjon.

– Tverrpolitisk enighet
Vaksdalordfører Eirik Haga 
(Ap) er godt kjent med Mohns 
rolle i Boge Kraft. I ettertid 
har han fått høre at det er blitt  
koblet til det positive vedtaket i 
formannskapet. 

– For å tro at dette har noe 
med hverandre å gjøre, må man 
ha spesielt godt utviklet evne 
til konspirasjonstenkning, sier 
Haga.

Han viser til at kommune
styret først sa nei til Boge Kraft 

på sitt møte 4. mai. På kom
munestyret 22. juni kom saken 
tilbake som en klagesak.

– Da besluttet kommune
styret å gi formannskapet 
myndighet til å behandle saken 
etter sommerferien. Der var 
det tverrpolitisk enighet om å 
si ja. Bare SVs ene representant 
stemte mot.

Haga forteller at det avgjør
ende for snuoperasjonen var at 
Boge Kraft kom tilbake med en 
revidert plan. 

– Den innebar at vassdraget 
skulle ha minstevannføring, 
noe det tidligere ikke har hatt. 
Anleggsveien som er planlagt 

bygget vil dessuten bli liggende 
under vann når kraftverket set
tes i bruk. Anleggsveien vil ikke 
lenger være synlig og inngrepet 
i naturen mindre.

Kommer utredning
Ordføreren sier han ikke var 
kjent med Mohngaven da for
mannskapet behandlet saken.

– Jeg ble kjent med gaven 25. 
august, da Stanghelle IL la mel
dingen ut på sin Facebookside. 
Før det visste jeg ingenting.

Haga har nå bedt rådmannen 
gi en vurdering av saksbehand
lingen. Denne utredningen skal 
legges frem for kommunestyret.

Dette er en sak som  
har skapt reaksjoner.
Linda Lien, kraftstasjonsmotstander

Både Vaksdalordføreren og 
Trond Mohn avviser at det er 
noen sammenheng mellom ved
taket og gaven (se egen sak).

Linda Lien er styremedlem 
i organisasjonen Bevaring av 
Vaksdalsvassdraget, som fortsatt 
kjemper imot kraftutbyggingen.

– Dette er kanskje ett av de 
vakreste områdene i Vaksdals
fjellet.

Hun legger til at det er flere 
negative konsekvenser knyttet til 
prosjektet, blant annet bygging 
av et 2100 meter langt borehull, 
og at vannføringen ned til Vaks
dalsvassdraget vil reduseres.

Krever ny behandling
Organisasjonen har skrevet brev 
til formannskapet i kommunen 
og krevd at saken tas opp igjen i 
kommunestyret.

– Et enstemmig kommune
styre sa nei til planene i mai. Så 
ble det gjort en liten endring fra 
utbygger, men den er så liten 
at vi ikke kan se at den tilsier at 
man skal komme med en positiv 
innstilling.

Når det gjelder Trond Mohns 
rolle i saken, sier Lien at orga
nisasjonens fokus har vært på 
saksbehandlingen i kommunen.

– Dette er en sak som har skapt 
reaksjoner, forteller hun.

Kommunen sa altså nei til 
planene i mai, men i anledning 
et kommunestyremøte i juni ble 
det lagt frem et nytt brev fra ut
byggerselskapet.

– Vi kunne ikke ta dette opp 
på så kort varsel, så dermed ble 
saken delegert til formann skapet, 
forteller kommunestyrerepre
sentant Kjartan Haugsnes.

Norges vassdrags og ener
gidirektorat (NVE) har overfor 
Bevaring av Vaksdalsvassdraget 
beskrevet utbyggers endringer 
i brevet som av «beskjeden stør
relse».

17. august møtte Haugsnes 
som vararepresentant i formann
skapet. Der skal Arbeiderpartiet 
ha fremmet et forslag «over bor
det» om at man nå ville anbefale 
NVE at det ble gitt konsesjon til 
Boge 3utbyggingen.

Kritiserer saksbehandlingen
Haugsnes var nå den eneste som 
stemte mot prosjektet. 

– I min naivitet trodde jeg at 
formannskapet da ga en ny inn
stilling til kommunestyret og at 
kommunestyret skulle ta saken 
opp igjen på nytt.

Først senere skal han ha fått 
vite at vedtaket i formannskapet 
var den endelige politiske be
handlingen av saken.

–  I en så betent sak – hvor 
mange folk er svært fortvilet – 
burde kommunen ha sørget for 
at hele vedtaksprosessen var så 
åpen som mulig, sier Haugsnes.

Han understreker at det han 
beskriver som et dårlig politisk 
håndverk også kan ha bidratt til 
å mistenkeliggjøre velgjøreren 
Trond Mohns rolle.

Byråds- 
mann 
går av 
BERGEN: Som en konse
kvens av at Rebekka Ljos
land tirsdag ble utnevnt 
som byråd for helse og 
omsorg i Bergen kom
mune, har hennes mann, 
Tor André Ljosland, valgt 
å si opp stillingen som 
kommunikasjonsrådgiver 
i NOR PR. Byrået har blant 
annet hatt Orange Helse, 
som leverer private helse
tjenester til Bergen kom
mune, på kundelisten. BA 
skrev 6. oktober at NOR PR 
var leid for å påvirke det 
nye byrådet.

– Må vise hva  
som bor i oss
RÅDE: Besøket på det nye 
mottaket for flyktninger 
og asylsøkere i Råde gjorde 
inntrykk på kongeparet. 
–  Vi må gjøre det vi kan 
for å hjelpe dem, slo kong 
Harald fast. Kongen min
net om at Norge ved minst 
to anledninger har nytt 
godt av at andre har tatt 
imot norske flyktninger 
og emigranter. – Nå må vi 
vise hva som bor i oss, sier 
han.  NTB 

OSLO: Asylstrømmen over 
Storskog ble tatt opp på 
et norskrussisk møte i 
Utenriksdepartementet 
onsdag. Viktige spørsmål 
ble belyst, men svarene 
var ikke uttømmende, 
ifølge UD. Utenriksminis
ter Børge Brende (H) har 
bedt sin russiske kollega 
Sergej Lavrov redegjøre 
for hvorfor Russland har 
en ulik praksis på utreise 
til Norge og Finland. Det 
har ført til at det kommer 
langt flere asylsøkere til 
Norge enn til Finland i 
nord. Fra norsk side vil 
kontakten med russiske 
myndigheter bli fulgt opp 
på egnet måte.  NTB 

Uavklart russisk 
asylsvar 


